
PROTOKÓŁ NR XXXII/2017

z obrad XXXII

Sesji Rady Gminy Miedźno

odbytej w dniu 17 sierpnia 2017 r. 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy

Pana Leszka Idasza

Stan ustawowy Rady 15 osób.

Obecnych wg załączonej listy 15 osób (zał. nr 1).

Zaproszeni goście oraz przybyli mieszkańcy zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik

do niniejszego protokołu (zał. nr 2).

Sesję rozpoczęto o godzinie 9.00 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Miedźno.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Miedźno  Leszek  Idasz  realizując  czynności  proceduralne

otworzył posiedzenie XXXII Sesji Rady Gminy Miedźno. Powitał zebranych radnych oraz

pozostałych uczestników obrad.

Zgodnie z podpisaną listą obecności w chwili otwarcia posiedzenia XXXII Sesji Rady Gminy

Miedźno  obecnych  było  15  radnych,  co  stanowi  quorum  niezbędne  do  podejmowania

prawomocnych uchwał. W związku z tym Przewodniczący stwierdził prawomocność sesji.

Przewodniczący Rady Gminy Leszek Idasz przedstawił proponowany porządek obrad XXXII

sesji informując obecnych o możliwości zgłaszania do niego zmian:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Wójta  Gminy

Miedźno.
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5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  Skarbu

Państwa w drodze darowizny.

6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  Skarbu

Państwa w drodze darowizny.

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  w  formie  darowizny  samochodu

pożarniczego.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  aneksu  nr  2 do

porozumienia z dnia 6 marca 2015 r. o współpracy w sprawie opracowania i realizacji

Strategii  RIT  dla  Subregionu  Północnego  w ramach  Regionalnego  Programu

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020.

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy

Miedźno.

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłobuckiemu

przez Gminę Miedźno. 

11. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej

Powiatowi Kłobuckiemu przez Gminę Miedźno.

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

13. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na

lata 2017 – 2031. 

14. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

15. Interpelacje i wolne wnioski.

16. Zakończenie obrad XXXII sesji Rady Gminy.

Wójt zgłosił wniosek, aby do porządku obrad (w punkcie 14) wprowadzić projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czersk. Podziękował Przewodniczącemu
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Rady  za  podjęcie  inicjatywy  w  tej  sprawie.  Podkreślił,  że  ostania  nawałnica  wyrządziła

w  Gminie  Czersk  wiele  szkód  stąd  propozycja  jej  wsparcia.  Szczegółowe  uzasadnienie

zostanie przedstawione przy podejmowaniu uchwały.

Wobec braku innych  propozycji  zmian  Przewodniczący Idasz  poddał  wniosek Wójta  pod

głosowanie.

Głosowało 15 radnych w tym: 

✓ głosów „za” - 15

✓ głosów „przeciw” - 0

✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Wniosek Wójta został przyjęty.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  poddał  porządek  obrad  po  zmianie  pod

głosowanie. 

Głosowało 15 radnych w tym: 

✓ głosów „za” - 15

✓ głosów „przeciw” - 0

✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Proponowany porządek obrad został przyjęty. 

Rada obradowała więc według następującego porządku obrad:

1. Otwarcie sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy.

1. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Wójta  Gminy

Miedźno.
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2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  Skarbu

Państwa w drodze darowizny.

3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  Skarbu

Państwa w drodze darowizny.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  w  formie  darowizny  samochodu

pożarniczego.

5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  aneksu  nr  2 do

porozumienia z dnia 6 marca 2015 r. o współpracy w sprawie opracowania i realizacji

Strategii  RIT  dla  Subregionu  Północnego  w ramach  Regionalnego  Programu

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020.

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy

Miedźno.

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kłobuckiemu

przez Gminę Miedźno. 

8. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej

Powiatowi Kłobuckiemu przez Gminę Miedźno.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Miedźno na

lata 2017 – 2031. 

11. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czersk.

12. Informacja Wójta z działalności pomiędzy sesjami.

13. Interpelacje i wolne wnioski.

14. Zakończenie obrad XXXII sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 3. Przyjęcie protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy Miedźno.
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Przewodniczący Idasz zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu z XXXI Sesji Rady Gminy

Miedźno.

Wobec braku uwag Przewodniczący Leszek Idasz poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu

z XXXI Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

✓ głosów „za” - 13

✓ głosów „przeciw” - 0

✓ głosów „wstrzymujących” - 1

Jedna osoba nie wzięła udziału w głosowaniu.

Protokół z XXXI sesji Rady Gminy został przyjęty. 

Ad. pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy

Miedźno.

Przewodniczący Rady Gminy Leszek Idasz  poprosił  pana Edwarda Kasprzyka  o zabranie

głosu. 

Skarżący  powiedział,  że  złożył  do  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Miedźnie

(GOPS) 9 maja br. wniosek o przyznanie pomocy z puli doraźnej w trybie pilnym. Nadmienił,

że  niedawno  musiał  zorganizować  pogrzeb  drugiego  syna,  co  w  znacznym  stopniu

nadwyrężyło jego budżet. Zwrócił się więc do GOPS o pomoc. Interweniował w tej sprawie

także  do  Śląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Katowicach.  Po  wizycie  pracowników

socjalnych GOPS w Miedźnie przyznano mu specjalny zasiłek celowy w kwocie 300 zł na co

nie zgodził się, argumentując, że koszty pogrzebu były znacznie wyższe. Dodał, że odwołał

się od tej  decyzji,  ponieważ przyznana mu kwota jest jego zdaniem krzywdząca.  Zarzucił

pracownikom  GOPS,  że  ci  nie  przekazali  pełnej  dokumentacji  w  jego  sprawie  do

Samorządowego Kolegium odwoławczego w Częstochowie. Dodatkowo pracownicy GOPS
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w decyzji o przyznaniu świadczenia wskazali,  że po jego wypłatę powinien zgłosić się do

banku.  Jak  się  później  okazało  pracownicy  banku  nic  nie  wiedzieli  o  wypłacie  takiego

świadczenia. W rezultacie otrzymał je przekazem pocztowym i odebrał nie wiedząc, że jest to

świadczenie, którego nie chciał  przyjąć.  Podkreślił,  że został przeproszony przez Wójta za

błędnie  wskazany  przez  pracowników  GOPS  sposób  odbioru  przyznanego  mu  zasiłku.

Ma jednak żal do Wójta o zarzucenie mu podczas posiedzenia Komisji Rewizyjnej tego, że

nie jest dobrym człowiekiem. W jego ocenie ma on prawo korzystać ze świadczeń GOPS,

a kiedy przychodzi po pomoc do Urzędu powinien zostać wysłuchany zarówno przez Wójta

jak  i  Sekretarz.  Dodał,  że  zwracał  się  do  Wójta  z  zapytaniem czy  kierownik  GOPS nie

powinna  zostać  zawieszona  w  wykonywaniu  swoich  obowiązków.  Dysponuje  ona

publicznymi  pieniędzmi.  Jak  można  zauważyć  w  dokumentacji  akt  sprawy,  prokurator

postanowił zasięgnąć opinii dwóch biegłych lekarzy psychiatrów o stanie jej poczytalności.

W odpowiedzi Wójt zarzucił mu, że niemoralnym jest rozpowszechnianie takich informacji.

Skarżący  nadmienił,  że  informacje  te  nie  są  przecież  niejawne.  Zwrócił  się  też  do

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, że jako radny powinien pomagać ludziom. Zapytany

przez skarżącego podczas ostatniego posiedzenia o to jak wielu osobom przez te kilkanaście

lat pomógł, odpowiedział,  że sporej ilości, natomiast nie podał szczegółów. Przytoczył  też

fakt, że radny Bęben znał syna skarżącego, ponieważ pracował on  u radnego i w jego ocenie

warunki jakie radny oferował nie były najlepsze.

Radny Bęben odnosząc się do tych słów powiedział, że syn skarżącego pracował dla niego za

pieniądze w związku z czym nie życzy sobie pomówień o złe warunki. W kwestii moralności

dodał, że skarżący powinien okazać się szacunkiem wobec innych osób, by wymagać od nich

tego  samego.  Poprosił,  by  skarżący  samodzielnie  dokonał  oceny  swojego  postępowania

wobec syna jeszcze przed jego wypadkiem i przemyślał, czy aby na pewno postąpił tak jak

powinien każdy ojciec wobec własnego dziecka.
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Przewodniczący Idasz  powiedział,  że  dyskusja  ta  nie  ma  związku  z  przedmiotem skargi.

Poprosił, by wypowiadać się na temat. 

Pan  Edward  Kasprzyk  odpowiedział,  że  nie  będzie  już  zabierał  głosu  w  tej  sprawie.

Podziękował za wysłuchanie go. 

W dalszej części Przewodniczący Idasz udzielił głosu Wójtowi. 

Wójt powiedział, że podtrzymuje swoje stanowisko z posiedzenia komisji rewizyjnej. W jego

ocenie nadzór nad kierownikiem GOPS sprawowany był prawidłowo. Zdaniem skarżącego

nadzór nie był sprawowany właściwie, ponieważ kwota przyznanego zasiłku była zbyt niska.

Gdyby  sytuacja  była  odwrotna  i  zasiłek  zostałby  przyznany  w  kwocie  wyższej  niż

oczekiwana, wtedy zapewne skarżący nie wniósłby żadnych roszczeń. Sytuacja taka nie jest

dopuszczalna. Jeśli chodzi o sformułowanie „dobry człowiek” w ocenie Wójta jest to osoba,

która nie kłamie i nie manipuluje. Przyznał, że rzeczywiście przeprosił skarżącego za omyłkę

w  treści  decyzji  dotyczącą  sposobu  przekazania  zasiłku.  Jednocześnie  podkreślił,

że z dezaprobatą przyjmuje rozpowszechnianie informacji dotyczących stanu zdrowia osób

trzecich  oraz  przedstawianie  ich  na  tym  etapie  sprawy  jako  oczywistej  prawdy.  Dodał,

że w tej sprawie więcej nie ma do powiedzenia i podziękował za uwagę. 

Skarżący Edward  Kasprzyk  powiedział,  że  skoro  Prokuratura  Rejonowa w Częstochowie

postanowiła zasięgnąć opinii biegłych co do stanu zdrowia Kierownik GOPS to nie jest to

tajna dokumentacja. Kierownik GOPS powinna poinformować Wójta o swojej sytuacji. Jego

zdaniem  nie  powinna  ona  pracować  na  swoim  stanowisku.  Skarżący  dodał,  że  będzie

odwoływał  się  od  decyzji  Rady  Gminy,  a  sprawę  rozstrzygnie  sąd.  Podziękował  za

zaproszenie na obrady sesji Rady Gminy Miedźno i o godz. 9.36 opuścił salę obrad.

Przewodniczący  Idasz  zapytał  czy  są  jeszcze  jakieś  pytania  do  projektu  uchwały.  

Wobec braku pytań Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowało 12 radnych w tym: 
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✓ głosów „za” - 12

✓ głosów „przeciw” - 0

✓ głosów „wstrzymujących” - 0

Trzy osoby nie wzięły udziału w głosowaniu. 

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 216/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Przewodniczący zarządził przerwę w obradach o godzinie 9.37.

Obrady wznowiono o godz. 9.50.

Ad.  pkt.  5.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  wyrażania zgody  na nabycie  nieruchomości

Skarbu Państwa w drodze darowizny. 

Sekretarz wyjaśniła, iż Wójt Gminy Miedźno wystąpił z wnioskiem do Starosty Kłobuckiego

o przekazanie w drodze darowizny nieruchomości drogowych, stanowiących własność Skarbu

Państwa  na  rzecz  Gminy  Miedźno.  Powodem  takiego  działania  jest  brak  możliwości

uregulowania przedmiotowych dróg w postępowaniu komunalizacyjnym.

Radna Gorzałka zapytała czy to są wszystkie drogi w Ostrowach nad Okszą.

Sekretarz odpowiedziała, że systematycznie Gmina stara się od dłuższego czasu o przejęcie

większości dróg i taką zgodę dostaje. Wyjaśniła również, że składane są kolejne wnioski, ale

procedura jest długa i niezależna od gminy.

Radna Gorzałka zapytała o to czy faktycznie tylko w Ostrowach nad Okszą jest tak dużo tych

dróg czy ogólnie na terenie całej gminy.

Wójt odpowiedział, że ogólnie na terenie województwa śląskiego jest bardzo dużo dróg, które

mają nieuregulowany status i stanowią własność Skarbu Państwa. Niektóre mają możliwość

komunalizacji  na  podstawie  ustawy  o  drogach.  Taka  procedura  bardzo  długo  trwa  
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ze  względu  na  ilość  wniosków,  które  napływają.  Wnioski  te  rozpatrywane  są  zazwyczaj

pozytywnie, procedury takie dotyczą również miejscowości Izbiska i Miedźno. 

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 13✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 1✓

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 217/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  6.  Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażania  zgody  na nabycie  nieruchomości

Skarbu Państwa w drodze darowizny.

Sekretarz wyjaśniła, iż chodzi o wyrażenie zgody na nabycie na stan mienia komunalnego

gminy  od  Skarbu  Państwa,  reprezentowanego  przez  Starostę  Kłobuckiego  w  drodze

darowizny nieruchomości  położonej  w Miedźnie  przy ulicy  Gwiezdnej  nr  1,  a  dokładnie

chodzi  o  budynek  byłego  posterunku  policji,  który  gmina  chciałaby  zagospodarować  na

potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Wyjaśniła również, że darowizna będzie

najszybszą  formą,  która  pozwoli  w  jak  najkrótszym  czasie  na  przejęcie  tego  budynku

i stąd jej prośba o podjęcie uchwały.

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 14✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓
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Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 218/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt.7.  Podjęcie  uchwały  w sprawie przekazania  w formie darowizny samochodu

pożarniczego.

Skarbnik  wyjaśnił,  iż  uchwała  odnosi  się  do  wyrażenia  zgody  na  przekazanie  w  formie

darowizny  na  rzecz  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  (OSP)  w  Ostrowach  nad  Okszą  prawa

własności do samochodu pożarniczego STEYER (nr rejestracyjny SKL 07WP), który w tej

chwili jest na stanie majątku Gminy Miedźno. Wyjaśnił, iż w przeważającej liczbie pojazdy

wykorzystywane  przez  jednostki  OSP  na  terenie  gminy  Miedźno  są  własnością  OSP,  

a jedynie ten samochód o którym mowa należy do majątku gminy. Dzięki temu przekazaniu

OSP zyska na własność dodatkowy nabytek. Skarbnik wyjaśnił również, że zwlekał z tym aż

do  dzisiaj,  ponieważ  mija  ostatni  dzień  ubezpieczenia  tego  auta,  dlatego  należy  podjąć

ostateczną decyzję co z tym samochodem dalej uczynić. Zaznaczył również, że została już

zabezpieczona w budżecie kwota na ubezpieczenie tego pojazdu.

Radny Bęben zapytał czy skoro samochód był kupiony i zarejestrowany na gminę to kiedyś

była możliwość odliczenia VAT i jak się to przedstawia.

Skarbnik  odpowiedział,  że  gmina  nie  odliczała  VAT  bo  nie  było  takiego  obowiązku.  

W momencie zakupu samochodu gmina nie występowała jako płatnik VAT.

Wójt wyjaśnił również, że Gmina aktualnie porządkuje sprawy OSP.  Wspomniał, że w 2007

roku został zakupiony samochód dla OSP Miedźno, a 2008 roku dla OSP Ostrowy. Wyjaśnił,

że samochody były odmiennie zarejestrowane (pierwszy na straż, drugi na gminę). Zaznaczył

również, że ww. samochód już dosyć stary bo wyprodukowany w 1986 roku i po zakupie

nowego samochodu będzie spełniać dla jednostki jedynie funkcję uzupełniającą.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 
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 głosów „za” - 14✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 219/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.        

Ad. pkt. 8.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażania zgody na zawarcie aneksu nr 2 do

porozumienia z dnia 6 marca 2015 r. o współpracy w sprawie opracowania i realizacji

Strategii  RIT  dla  Subregionu  Północnego  w  ramach  Regionalnego  Programu

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020.

Wójt  wyjaśnił,  iż  sprawa  dokumentu  jaki  uchwała  prezentuje  dotyczy  Strategii RIT  dla

Subregionu  Północnego  w  ramach  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Województwa

Śląskiego na lata 2014-2020. Chodzi o to, aby gminy okręgu częstochowskiego przedstawiły

zakres  działań  jakie  będą  wspólnie  realizować  w  latach  2014-2020.  W  związku

z tym, że w ostatnim czasie  wystąpiły kłopoty z wzajemnym zrozumieniem - ze względu na

szacunek dla partnerów padła propozycja dotycząca porozumienia, które zakłada wykreślenie

tych partnerów, którzy nie będą przestrzegać przyjętych postanowień. Wójt skierował prośbę

do Radnych, aby uchwałę podjąć. 

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 13✓

 głosów „przeciw” - 1✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 220/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.
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Radny Puchała opuścił salę obrad o godzinie 10:00. 

Obrady zostały wznowione o godzinie 10:10.

Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla

Gminy Miedźno.

Podczas omawiania tego punktu na sesji Rady Gminy przybył przedstawiciel firmy - Grupa

CDE, Pan  Wojciech  Płachetka,  który  w  jasny  i  klarowny  sposób  przedstawił  projekt:

”Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Miedźno”. 

Prezentacja ta stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 głosów „za” - 12✓

 głosów „przeciw” - 1✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto. Otrzymała ona numer 221/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  10.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi

Kłobuckiemu przez Gminę Miedźno.

Skarbnik wyjaśnił, iż Śląskie Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym zwróciło

się z prośbą, aby z budżetu Gminy Miedźno udzielić pomocy finansowej w formie dotacji

celowej  Powiatowi  Kłobuckiemu  na  dofinansowanie  budowy  podjazdu  dla  osób

niepełnosprawnych  w  budynku  Warsztatu  Terapii  Zajęciowej  w  Dankowicach  Drugich.

Wyjaśnił,  że  zdecydowano  się  na  dofinansowanie  tej  budowy  w  kwocie  1.000,00  zł.

Nadmienił, że po przeprowadzeniu wywiadu okazało się, że w tym Ośrodku przebywa i jest
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rehabilitowana  jedna osoba z  terenu Gminy Miedźno oraz jedna osoba z  Gminy ma  tam

zatrudnienie.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 głosów „za” - 13✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto.  Otrzymała ona numer 222/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  11.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy

finansowej Powiatowi Kłobuckiemu przez Gminę Miedźno.

Skarbnik wyjaśnił, iż w zeszłym roku Starosta Powiatu Kłobuckiego zwrócił się do Urzędu

Gminy z wnioskiem, aby dofinansować inwestycje,  którą Powiat  przeprowadza na drodze

S2023. Modernizacja polega na przebudowie drogi oraz poszerzeniu i ulepszeniu pobocza.

Wniosek został  złożony  dosyć  późno  i  trudno  było  go  ująć  w  budżecie.  W  ramach

wcześniejszych ustaleń  gmina zadeklarowała się przeznaczyć kwotę 55.000.00 tys.  złotych

czyli  kwotę, którą Powiat Kłobucki przeznaczył na dofinansowanie i pomoc przy budowie

ulicy Ułańskiej.  W dniu 19.06.2017 r.  Starosta  Kłobucki  ponownie wystąpił  z wnioskiem

o partycypacje  w kosztach  przebudowy tej  drogi  przez gminę  Miedźno.  Wyliczona przez

Powiat kwota to ponad 200.000.00 tys. złotych (po 50% na Gminę Miedźno i Gminę Popów),

ponieważ przez obie te Gminy w równym odcinkach przebiega droga S2023. Gmina chcąc

dopełnić deklaracji jaką złożyła w roku 2016 proponuje dofinansowanie inwestycji w kwocie

wcześniej zadeklarowanej - 55.000.00 tys. zł. Tym samym nie przekracza się łącznej kwoty

dofinansowania podjętego dla Powiatu Kłobuckiego wcześniej w wysokości 2.000.000,00zł.

Dodatkowo  jest  tu  element  inny  niż  budowa  samych  chodników.  Na  przebiegu  ulicy
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Wyzwolenia są, mosty które przechodzą przez rzekę, wiec jest to inny element niż ciąg drogi.

Tam są pewne uzgodnienia i takie elementy należy dodatkowo zaprojektować, wiec tutaj w

projekcie  zmieniającym  znajduje  się  słowo  kluczowe,  

a mianowicie „zaprojektowanie”.

Radny Bęben zapytał się czy na ulicy Jagiełły w Miedźnie droga też będzie przebudowywana.

Wójt odpowiedział, iż na ulicy Jagiełły będzie dokończony w tym roku chodnik. Od dwóch

tygodni jest ogłoszony przetarg na dokończenie tych chodników na ulicy Leśnej i Jagiełły.

Jeżeli dobrze wyjdą przetargi to na podstawie tego co mówił Skarbnik i co zaproponował

została jeszcze podjęta decyzja o zaprojektowaniu przepustu. 

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 13 radnych w tym: 

 głosów „za” - 12✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 1✓

Uchwałę podjęto.  Otrzymała ona numer 223/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Radny Puchała wrócił na salę obrad o godzinie 10:30.

Ad.  pkt.  12.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  na  2017  rok.

Skarbnik wyjaśnił po kolei:

Gmina  jest  na etapie  wyboru  firmy  prywatnej,  która  zajmie  się  procedurą  wykonania

oświetlenia  na  terenie  Gminy  Miedźno  w  formule  partnerstwa  publiczno-  prywatnego.

W zeszłym tygodniu zakończono cykl rozmów z firmami, które proponowały usługi doradcze

związane z planowanymi przedsięwzięciami. Skarbnik zaproponował zabezpieczenie na tego

typu działania kwotę w budżecie gminy w wys. 30.000,00 tys. zł.
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Przeznaczono kwotę 2.000,00 tys.  zł  na zwiększenie dotacji  dla OSP Ostrowy nad Okszą

i  OSP  Borowa  w  związku  z  przejęciami  w  formie  darowizny  samochodów  strażackich

i zawiązanym z  tym obowiązkiem wykupienia dla tych pojazdów polis ubezpieczenia OC.

Po tysiąc złotych dla każdej OSP.

60.000,00 tys. zł na uzupełnienie zwiększających się wydatków w dziale Oświaty związanych

z  możliwością  przejścia  na  emeryturę  po  wejściu  w  życie  ustawy  obniżającej  wiek

emerytalny. Nie było to przewidziane w budżecie, a wiąże się z wypłaceniem dwóch odpraw

emerytalnych  i  jednej  odprawy  rentowej  pracowników  oświaty  oraz  dostosowaniu  planu

wydatków  na  wynagrodzenia  dla  pracowników  obsługi,  którzy  byli  pominięci  przy  tych

wszystkich  zmianach  w  związku  z  podwyższeniem  minimalnej  kwoty  wynagrodzenia  do

2.000,00 zł.tj. 27 osób.

Edukacja opieka wychowawcza 1.000,00 zł czyli  Warsztaty Terapii Zajęciowej na budowę

podjazdu dla osób niepełnosprawnych Dankowice Drugich.

Gospodarka Komunalna i ochrona środowiska. Gmina jest na etapie zamówienia i zakupu

generatora prądu na potrzeby Urzędu Gminy Miedzno. Cena preferowanego modelu, który

spełnia normy bezpieczeństwa oraz ochrony środowiska okazała się wyższa, niż pierwotnie

zakładano  na  początku  roku  czyli  50.000,00  zł.  Dlatego  teraz  po  wyjazdach

i konsultacjach technicznych został zaproponowany wybór agregatu i jego koszty brutto to

prawie  60.000,00  zł.  więc  10.000,00  zł  z  gospodarki  komunalnej  jest  zabezpieczone  na

zwiększenie środków dofinansowania generatora.

Budowane  są  przydomowe  oczyszczalnie  ścieków  w  miejscowościach  Władysławów,

Borowa oraz części Miedźna. Ze względu na to, że te przydomowe oczyszczalnie ścieków są

wybudowane przy wsparciu Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska gmina ma niestety

pewnego rodzaju problemy wiadome dla mieszkańców, którzy utrzymują te  oczyszczalnie

ścieków. Problem jest też z tym, aby uzyskać efekt ekologiczny. Jest realizowany program

naprawczy i gmina proponuje zabezpieczyć kwotę 100.000,00 zł na wykonanie działań, które

15



pozwolą uratować ten projekt.  Możliwa jest również opcja, że projekt może upaść i dlatego

400.000,00  zł  z  tych  500.000,00  zł  które  tam  są  przyznane,  trzeba  będzie  zwrócić

Narodowemu  Funduszu  Ochrony  Środowiska  -  jeśli  nie  uda  się  uzyskać  stanu

zadowalającego.

Radna Gorzałka nawiązała do środków, które mają być zabezpieczone na wydatki związane 

z  pracownikami  obsługi  szkoły.  Zapytała  czy  pracownicy  ci  mieli  zabezpieczoną  kwotę  

w wydatkach (miała ona wynosić 2.000,00 zł od 1 stycznia br.).

Skarbnik odpowiedział, że będzie chciał się osobiście zająć tym tematem, żeby pracownicy

mieli wyrównania zgodnie z wymogami. Nie będzie to miało miejsca jednak od stycznia. 

Wójt  odpowiedział,  że  nie  było  zabezpieczonej  kwoty  na  podwyżki  minimalnego

wynagrodzenia dla pracowników obsługi. Sytuacja w oświacie wygląda tak, że mamy dwa

rodzaje pracowników, pierwsi to nauczyciele - pedagodzy, którzy mieli gwarancję podwyżki

w  budżecie  państwa  oraz  pracownicy  obsługi,  którym  trzeba  zabezpieczyć  kwotę  na

ewentualne  podwyżki  przez  służby  gminne.  Decyzję  tę  mieli  podjąć  dyrektorzy,  którzy

przygotowują  plany finansowe,  ale  nie  zostało  to  ujęte  w budżecie  gminy.  Dlatego  teraz

należy zabezpieczyć  ww. kwotę,  aby móc  udzielić  podwyżki  tym pracownikom na  dzień

dzisiejszy. Nie ma możliwości wyrównania od stycznia.

Skarbnik wrócił jeszcze do tematu planowanych inwestycji Gminy na rok 2017. Poprosił,  aby

do tej uchwały w załączniku nr 4 dopisać w pierwszej pozycji  - Budowa chodników przy

drogach powiatowych  w gminie  Miedźno sformułowanie  przebudowę drogi  powiatowej

S2023 w kwocie 2000.000,00 zł.

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 14✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓
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Uchwałę podjęto.  Otrzymała ona numer 224/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad.  pkt.  13.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  Wieloletnią  Prognozę  Finansową Gminy

Miedźno na lata 2017- 2031.

Skarbnik wyjaśnił, iż cała pierwsza strona załącznika nr 1 stanowi dochody i rożnego rodzaju

wydatki  jakie  Gmina  Miedźno  planuje  na  lata  2017-2031.  Dane  jakie  się  tam  znajdują

wynikają z przesunięć jakie miały miejsce do dnia tej sesji oraz na koniec poprzedniej.

W załączniku nr 2 znajduje się główny powód zmiany tej uchwały - zaktualizowanie kwot  

w wieloletniej perspektywie, które będą wydane na przebudowę Przedszkola w miejscowości

Ostrowy nad Okszą. Dodał, że na tą chwilę znane są już kwoty poprzetargowe oraz kwoty

wynikającej z programu funkcjonalno - użytkowego.

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 14✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto.  Otrzymała ona numer 225/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czersk.

Wójt wyjaśnił,  że zdecydował się na dodanie tej uchwały ze względu na wydarzenia jakie

miały miejsce w ostatnim czasie na północy naszego kraju w województwach Pomorskim

oraz  Kujawsko –  Pomorskim.  Chodzi  o  straszne  nawałnice,  które  zebrały  potężne  żniwo

zniszczeń na terenie Borów Tucholskich w powiecie chojnickim. W związku z tą sytuacją
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Gmina Miedźno chciałaby udzielić wsparcia finansowego na likwidację szkód powstałych  

w wyniku nawałnic Gminie Czersk w wysokości 15.000,00zł.

Radny Kluba zapytał czy nie można byłoby przekazać wyższej kwoty na tą pomoc.

Wójt odpowiedział, że na tą chwilę gmina dysponuje rezerwą finansową w budżecie gminy 

w kwocie 15.000,00 zł i taką kwotę można przekazać. Wahano się miedzy kwotą 10.000,00

zł, a 15.000,00 zł i  ostatecznie zdecydowano się na kwotę wyższą.  Kwota jest udzielana  

z rezerwy budżetu, po analizie którą przeprowadził Skarbnik i ze względu na to, że jesteśmy

w miesiącu sierpniu, a nie w miesiącu grudniu kiedy można byłoby przekazać całą rezerwę.

Przypomniał że do tej pory rezerwa była już raz użyta podczas zdarzenia losowego na terenie

Gminy,  kiedy  doszło  do  spalenia  dachu  w  wyniku  uderzenia  piorunu  w  miejscowości

Miedźno. W przypadku Gminy Czersk byłoby to drugie uruchomienie. Wójt zaznaczył,  że

pragnie pokazać symboliczną więź, pewną solidarność z poszkodowanymi. 

Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowało 14 radnych w tym: 

 głosów „za” - 14✓

 głosów „przeciw” - 0✓

 głosów „wstrzymujących” - 0✓

Uchwałę podjęto.  Otrzymała ona numer 226/XXXII/2017. 

W załączeniu uchwała.

Ad. pkt. 15. Informacja Wójta z działalności między sesjami. 

Informację z działalności między sesjami,  obejmującą okres od 26 czerwca 2017 r. do 16

sierpnia 2017 r. przedstawił Wójt. 

Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu. 
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Wobec  braku  pytań  do  sprawozdania  przewodniczący  przeszedł  do  kolejnego  punktu

w porządku obrad.

Ad. pkt. 16. Interpelacje i wolne wnioski. 

Radny Bęben zasygnalizował prośby od mieszkańców o to czy można postawić znak STOP

na skrzyżowaniu ulic Jagiełły i Leśnej w Miedźnie. Wyjeżdżające od strony Starego Miedźna

samochody poruszają się z dużą prędkością. Kierowcy często nie patrzą na to czy jedzie coś

od strony Borowej i wjeżdżają na drogę z pierwszeństwem.

Wójt odpowiedział, że jeśli faktycznie jest potrzeba aby taki znak postawić to jak najbardziej

zostanie postawiony. 

Radny  Bęben podjął  jeszcze  jeden  temat  dotyczący  ilości  worków,  które  mieszkańcy

potrzebują  do  wyrzucenia  śmieci.  Mieszkańcy  proszą  o  to  żeby  otrzymywać  tyle  samo

worków  na  śmieci  ile  wystawiają,  ponieważ  teraz  w  sezonie  letnim  tych  śmieci  do

wyrzucenia mają znacznie więcej niż w innych miesiącach.

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o ilość worków to wydawane są one w takiej liczbie jaka

jest przypisana danemu gospodarstwu i jeśli mieszkańcom brakuje takich worków to powinni

dokupić  sobie  sami  potrzebną  ilość.  Zaznaczył,  że  Grupa  Strach  ma  obowiązek  odbierać

wszystkie  worki  jakie  stoją  pod  posesją,  ale  nie  mają  obowiązku  zabierać  rzeczy  które

ewidentnie nie zaliczają się do takich odpadów jakie przypisane są danym workom. Gmina

miała nawet taką sytuacje, że pod Urzędem Gminy ktoś przywiózł dwa worki ze styropianem,

a tak jak wiadomo postępować nie można.  Powiedział  również,  że jesteśmy po przetargu,

partner jest trudny, mamy z nim określone spory, ale nie możemy powiedzieć, że z umowy się

nie wywiązuje.

Następnym tematem o którym mówił Radny Bęben jest brak oświetlenia niektórych lamp na

ulicach Gminy Miedźno. Dodał, że problem ten był już zgłaszany. 
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Wójt odpowiedział, że wszystkie zgłoszenia dotyczące oświetlenia lamp będą zgłaszane do

firmy TAURON. Planowane jest przejście z system ryczałtowego na system indywidualny.

W związku z tym wszystkie zgłoszenia będą przyjmowane i odnotowywane indywidualnie.

Będzie  trzeba zapłacić za takie naprawy z własnego budżetu, ponieważ ta forma współpracy

jaka teraz jest nie sprawdza się. 

Radny Zawada nawiązał również do tematu skrzyżowania ulic Jagiełły i Leśnej w Miedźnie.

Dodał,  żeby oprócz znaku STOP postawić  w tym miejscu  również  lustro,  które znacznie

ułatwi jazdę kierowcom. 

Wójt odpowiedział, że nie widzi przeciwwskazań jeśli jest taki wniosek. Powiedział również,

że  będzie  tam  przebudowa,  ponieważ  będą  robione  chodniki.  Teren  będzie  inaczej

ukształtowany – m.in.  zniknie sztuczna wysepka, która powstała wokół znaku. Będzie też

inna geometria która, finalnie wpłynie na całość wyglądu tego miejsca. 

Kolejny problem jaki został poruszony podczas sesji zgłosiła sołtys Elżbieta Makles, mówiąc

o niezabezpieczonej, pękniętej studzience z kablami od telefonów do której ktoś może wpaść.

Przedstawiła dokładnie jej lokalizacje. Dodała również, że teraz w okresie żniw, kiedy jeżdżą

tam maszyny rolnicze  lub inne duże samochody uszkodzona studzienka stała  się  bardziej

niebezpieczna.

Wójt  poprosił,  aby sołtys  po  sesji  zgłosiła  tę  sprawę pracownikowi  Referatu  Rolnictwa i

Gospodarki Komunalnej  Krzysztofowi Zyśkowi.

Kolejny temat jaki był poruszony podczas sesji wygłosił sołtys Seliga. Dotyczył on kosztów

czyszczenia  rowów,  które  mieszkańcy  Kołaczkowic  ponieśli   indywidualnie  (odcinek  od

strony sklepu do drogi, na której skręca się w kierunku Małych Kołaczkowic). Były to kwoty

od 150 do 200 zł.  Sołtys  wyjaśnił,  że jeśli rów nie byłby przeczyszczony to woda w tym

miejscu miejscu przelałaby się. Zapytał dlaczego doszło do takiej sytuacji, że rolnicy sami

musieli ponieść koszty oczyszczania tych rowów.
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Wójt odpowiedział, że za rowy odpowiada Spółka Wodna i to jej należy zgłaszać istniejące

problemy,  ponieważ tak obowiązują przepisy prawne. Jeśli postąpiono by w ten sposób to

zaistniała sytuacja nigdy nie zdarzyłaby się. Wójt zaznaczył, że ta sytuacja nie powinna być

rozwiązana w taki sposób w jaki sołtys  Seliga ją przedstawił.  Pan Michalski i  pan Kluba

dzwonili  do  wójta  i  powiedzieli  jak  sytuacja  wyglądała.  Wójt  odpowiedział  im,  że  jest

zobowiązany do przestrzegania przepisów, ale prosił żeby panowie określili się co do kwoty

jakie ponieśli i te koszty zostaną im zwrócone. Pan Michalski nie określił się co do kwoty

jakie poniósł, pan Kluba tak. 

Kolejny problem jaki był  poruszony podczas sesji zgłosił sołtys  Lizurej sygnalizując dużą

ilość dziur w asfalcie na niedawno remontowanej drodze.

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o dziury w asfalcie na drodze, która była remontowana -

wykonująca firma, która wygrała przetarg nie wykonała pracy należycie i w związku z tym

trwa spór prawny dotyczący kwestii zapłaty za tą usługę. Jeśli ubytki nie zostaną poprawione

i spór się nie rozwiąże to firma nie dostanie zapłaty.

Sołtys Lizurej miał również pytanie co do możliwości puszczenia linii busów z Mokrej do

Kłobucka, ponieważ mieszkańcy nie maja czym dostać się do miasta - nie ma tam żadnego

transportu.  Połączenie  autobusowe  jest  bardzo  sporadyczne  bo  tylko  wcześnie  rano  albo

wieczorem,  w  związku  z  czym  mieszkańcy  Mokrej  pozostają  bez  komunikacji.

Wójt odpowiedział, że sprawa komunikacji nie jest prosta, ponieważ żaden przewoźnik nie

chce  podjąć  się  uruchomienia  dodatkowej  linii  biegnącej  przez  Mokrą.  Wyjaśnił,  że  aby

powstała taka komunikacje to potrzebna jest wspólna decyzja Rady Gminy. Wspomniał, że

miejscowość Mokra jest małą miejscowością więc dla przewoźników nie jest to opłacalne, a

gmina  nie  może  sobie  pozwolić  na  to  żeby  jeszcze  do  tego  dopłacać.  Jeśli  Rada  tak

zadecyduje to wtedy trzeba będzie na taką inwestycje wygospodarować pieniądze z budżetu.

Ponadto wójt zwrócił się do Rady o wspólne zastanowienie się jak ten problem rozwiązać.

Kolejną  kwestię  jaka  była  poruszona  przytoczył  Radny Zielonka  wspominając  zarośnięty
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teren wokół rzeki w miejscowości Ostrowy nad Okszą w pasie od mostu w kierunku szkoły.

Zapytał czy nie można byłoby tego odcinka wyczyścić, ponieważ woda się w tym miejscu

zatrzymuje.

Wójt odpowiedział, że jeżeli działka przy rzece będzie przekazana jako mienie komunalne to

gmina  będzie  utrzymywała  rzekę  w  należytym  stanie,  ale  w  tym  momencie  należy  do

Wspólnoty Gruntowej i ona jest odpowiedzialna za czystość tego terenu.

Ad. pkt 17 . Zakończenie obrad XXXI Sesji Rady Gminy.

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad sesji, Przewodniczący Rady

Gminy Leszek Idasz realizując czynności proceduralne zamknął obrady XXXII sesji Rady

Gminy Miedźno. 

Sesję zakończono o godzinie 11.30.

Protokolant Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Anna Kuras (-) Leszek Idasz

(-) Daria Piątek
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